
Referat fra generalforsamling I Roskilde Oplevelseshavn 

Generalforsamlingen blev afholdt den 29. Feb 2024  kl 19-21 på Danhostel, Roskilde Havn 

Den udsendte dagsorden blev fulgt 

1.  Maria Palner (formand/forperson) bød velkommen og foreslog Uffe Clemmensen som 

dirigent og Marianne Rosenørn som referent. Begge blev valgt.  

Dirigenten  konstaterede at generalforsamling var rettidigt indkaldt og beslutningsdygtig 

2. Formanden berettede om det forløbne år . Et par hovedpunkter var: 

- Nationalpark Skjoldungernes Land er nu medejer af Kutlingen, har overtaget ROLK’s 

andel 

- ROH havde 10 års jubilæum 

- ROH har nu “professionelt” udstyr til diverse åbne arrangementer og udstillinger 

- Har stået for “fjordforskeruddannelse” for børn i udskoling  mfl  om mikroplast I fjorden 

og tangdyrkning  

- Har medvirket til affaldsindsamling (der fortsætter, men i andet regi I 2024) 

- Med I Fjordens dag og Fuglenes år  

- Fjordhaven, hvor størsteparten af de aktive medlemmer I ROH er med, har fået mange 

praktiske erfaringer med de to liner, der var sat ud I 2023, og meget positiv 

opmærksomhed med udadrettede aktiviteter – herunder servering af 

muslingespecialiteter 

- Kutlingen har sejlet I alt 71 ture – heraf mindst 55 med  passager (udover skipperlauget). 

Båden har været I brug 229 dage I løbet af året. Der er nu udarbejdet en 

informationsbog, så alle skippere har mulighed for at formidle om fjordens liv mv. Der er 

installeret undervandskameraudstyr, så man på en skærm kan se, hvad der sker på 

bunden og I vandet 

 

Beretningen blev godkendt 

 

3. Forelæggelse af regnskab 

Esben, der er indtrådt I bestyrelsen som kasserer I efteråret -23, fremlagde det udsendte 

overordnede regnsskab, Maria præsenterede detailregnskaberne. 

Lidt kommentarer: 

- I 2023 var Maria ansat på fuld tid I ROH, fra -24 er det på halvtid, øvrig tid ansat af 

Nationalparken 

- Der har været hjælp fra en bogholder (Jesper) for at få styr på regnskabet, en gammel 

momssag har givet hovedbrud men er nu afsluttet til ROH’s fordel 

- Porttilskud er fra Nationalparken, det bliver fremover aktivitetsbaseret 

 

Regnskabet blev godkendt 

 

4. Bestyrelsens planer for 2024 

Se kopi af den viste planche i bilag til referatet 

 

2024 skal være ålegræssets år 

Ålegræssets dag 8. Juni -24, infomøde i Gershøj 14. Marts, I Jyllinge senere 

 

Planerne blev godkendt 



 

5. Budget for -2024 

Maria præsenterede forøbigt budget for 2024.  

Budgettet har et underskud på ca 62000 kr , der forventes dækket af tilskud fra diverse 

fonde, der er to ansøgninger I gang pt. Sådan har budgettet set ud alle de tidligere år. 

Det er Havneselskabet der ejer Tangloppen og platformen, de står principielt også for 

vedligehold, men i praksis bliver det ROH der sørger for det meste 

ROH har fået 60.000 til muslingegrej og 30.000 til båd i en fondsbevilling, de fremgår ikke af 

budgettet, da pengene først kommer når der er tilsvarende udgifter 

Generelt dækkes drift, som f.eks løn, ikke af fonde, de dækker anskaffelser 

Økonomistyringen vil blive meget bedre fremover med Esben og Jesper som ansvarlige 

Se det fremlagte budget I bilaget til referatet 

 

Budgettet blev vedtaget 

 

6. Fastsættelse af kontingent for-24 

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent:  

100 kr for basismedlemsskab, 200 hvis man også vil være medlem af Fjordhaven 

Kontingentet for 2024 blev vedtaget 

 

7. Vedtægtsændringer 

Forslag til vedtægtsændringer var sendt ud med indkaldelsen med begrundelse for de 

enkelte ændringer 

Forsamlingen havde ingen spørgsmål eller kommentarer og godkendte ændringerne.  

Da vedtægtsændringer skal vedtages med et flertal på 2/3 af medlemmerne (så mange var vi 

ikke) skal de for at gælde vedtages på en ekstraordinær generalforsamling med simpelt 

flertal. Det vil den nye bestyrelse indkalde til. 

 

8. Valg af formand 

Maria genopstiller ikke som formand/forperson, da hun har for mange kasketter pt 

Bestyrelsen indstiller Mette Rose som ny forperson. 

Mette Rose er ny næstforperson I Nationalparken, indstillet af Friluftsrådet, og hun 

præsenterede sig selv. Hun har en baggrund som leder af produktionshøjskoler og HF og 

betegner selv sine styrker som ledelse, struktur, strategi og samskabelse, erkender at hun 

ikke har detailkendskab til det vi arbejder med I ROH, men netop vil give nørderne plads til at 

arbejde med det, de synes er vigtigt, herunder f-eks. give Maria plads til at arbejde med sin 

faglighed . Et øget fokus på at bruge naturen -  ordentligt -  er vigtigt 

Den første vigtige opgave sammen med den nye bestyrelse er at fastsætte pejlemærker: hvor 

vil vi hen, hvad vil vi 

 

Mette blev valgt (med stort bifald) og budt velkommen 

 

9. Valg af bestyrelse 

Af den siddende bestyrelse er Jane ikke på valg , Uffe og Sidsel vælger ikke at genopstille og 

Lea er trådt ud 

Der var opstillet 6 kandidater til de I alt 5 ledige bestyrelsessposter, 

- Esben Stubager 

- Henrik Worsøe 



- Gert Skou-Madsen

- Roelof Wouwenaar

- Jørgen Brink  Hansen

- Hans-Erik Germuth

Der kom ikke yderligere kandidater fra forsamlingen

Kandidaterne præsenterede sig selv, Roelof via et videolink, da han var forhindret I at deltage 

i generalforsamlingen. 

Der blev skriftlig afstemning, hvor alle deltagere og afgivne fuldmagter fik en fortrykt 

stemmeseddel, hvor der kunne afgives henholdsvis 5,4,3,2 og 1 stemme på de opstillede 

kandidater, de tre kandidater der fik flest stemmer ville være valgt for 2 år og de næste to for 

et år. 

Afstemningens resultat blev at Gert, Hans og Esben blev valgt for 2 år, Jørgen og Henrik for 1 

år 

10. Valg af suppleanter til bestyrelsen

Der var ikke opstillet kandidater til suppleantposter, så generalforsamling valgte Roelof -uden

at kunne spørge direkte

Der var ikke yderligere kandidater, så der er  kun en suppleant

11. Valg af revisor og revisorsuppleant

John Haugegaard stillede op som revisor og blev godkendt, ingen tilbød at stille op som

revisorsuppleant

12. Eventuelt

Gert fik organiseret flytning af nyophængte strømper fra platform til bølgebryderen

Uffe sagde tak til Maria for hendes kæmpeindsats som forperson/kasserer/underviser/daglig

ansvarlig for ROH

Hans sagde tak til Uffe for hans ustoppelige engagement gennem mange år, uden det havde

der ikke været noget ROH I dag

Maria sagde tak til Sidsel og Lea for deres indsats I bestyrelsen

- Og til sidst takkede dirigenten for god ro og orden

Referent: Marianne Rosenørn 

Godkendt dato og underskrift: 

Dirigent…………………………………………. 

Forperson …………………………………………… 

PS! Vedlagt er kopi af de viste plancher til pkt 4 og 5 



Bilag til pkt 4 

 

 

 

 

 

 

Bilag til pkt 5 

 

 
 

                                          

               

                                               
                                

                                                 
        

                 

                              

                   

             

                 

                                                   
         

                        

                                       

 

 

 

 

 

 

 

             
                   
                

             

                  
                   

           
                                

                                                       
                             
                      
                                  
                         
                           
                                                         
                                                             

              
                    
                  
                     
                
                     
                          

              
                
                     
                              
                                     
                                    
                               

            
           
              

    

                     
                        
                  

              

                               
                   



 

 




